
P R O T O K Ó Ł  Nr IV/2011 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 28 lutego 2011 roku 

 
 

Stan radnych ................................................... 15 

Obecnych na sesji .......................................... 14 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM 
 
  Na podstawie art. 19 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                    

o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Krzysztof Kaszuba. 
 

Na podstawie listy obecności stwierdził qworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Powitał radnych,  sołtysów oraz gości: 

� Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy 

� Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy 

� Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 

� Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego UG 

� Panią Jolantę Jabłońską Wojciul – Prezesa Międzygminnego Zakładu 

Gospodarki Odpadami w Wardyniu Górnym 

� Panią Annę Zwierzyńską – Inspektora ds. Ochrony Środowiska UG 

� Panią Kazimierę Seżysko – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 

� Pana Ryszarda Miedzika – Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej – radnego Rady Powiatu 

� Panią Irenę Stołowską – Dyrektora Zespołu Szkół w Bierzwnicy 

� Panią Elżbietę Wachowiec – Dyrektora Zespołu Szkół w Lekowie 

� Panią Krystynę Brodowską – Dyrektora Zespołu Szkół w Oparznie 

� Panią Dorotę Adamiak – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Rusinowie 

� Panią Wiesławę Reszczyńską – Prezesa Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa 

Polskiego 

� rodziców dzieci uczęszczających do szkół gminnych 

 

Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 
 
Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 

do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono.  
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Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie 

 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że porządek 

obrad podany był w zaproszeniach na sesję – proponuje jednak wprowadzenie 

trzech punktów: 
7”a” Podjęcie uchwał w sprawie reorganizacji szkół 

9”a” Przyjęcie Planu Pracy Rady Gminy na 2011 rok 

9”b” Przyjęcie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok 

 

W głosowaniu jawnym radni porządek obrad przyjęli jednogłośnie,                               

a przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum 

2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji 

3. Przyjęcie porządku obrad 

4. Interpelacje radnych 

5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy i Wójta Gminy            

z prac w okresie między sesjami 

6. „Czas dla Samorządów” 

7. Reorganizacja sieci szkół na terenie Gminy Świdwin 

7a. Podjęcie uchwał w sprawie reorganizacji szkół na terenie gminy 

8. Gospodarka odpadami – przestrzeganie regulaminu porządku na terenie 

gminy 

9. Przedstawienie planu działania Wójta na kadencję 2010-2014 

9a. Przyjęcie Planu Pracy Rady Gminy na 2011 rok 

9b. Przyjęcie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok 

10. D y s k u s j a 

11. Podjęcie uchwał 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

13. Wolne wnioski 

14. Z a k o ń c z e n i e 
 

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH 
 

  -     nie było    - 

 

Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY 
GMINY I WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY 
SESJAMI 
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Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że w okresie między 

sesjami trwały prace nad termomodernizacją szkół, spisem powszechnym, 

wyborami do Izb Rolniczych oraz wykonywane były wszystkie zadania bieżące. 
 

Ad.6. „Czas dla Samorządów” 
 

Sołtys Kluczkowa Pan Adam Kępa zwrócił uwagę na bardzo poważny 

problem, jakim jest udzielanie pierwszej pomocy przez pogotowie ratunkowe. 

Przytoczył przykład – w czwartek tj. 24 lutego kobieta dostała krwotoku. Nie 

było karetki i musiała dostać się do Świdwina własnym samochodem. Druga 

kobieta udzielając jej pomocy klepała ją po plecach, aby ta mogła  odksztuszać 
krew.  

W Świdwinie okazało się, że nie ma karetki i swoim samochodem musiała 

dotrzeć do Kołobrzegu. 

Zdaniem Pana Kępy – tak nie może być – prosi o interwencję u Starosty. 
 

Ad.7. Reorganizacja sieci szkół na terenie Gminy Świdwin 
 

Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że od ostatniej sesji nic się 
nie zmieniło i podtrzymuje decyzje. Tendencja malejąca przyrostu dzieci się nie 

zmieniła, ustawa też się nie zmieniła. Dane zostały przesłane do Kuratora 

Oświaty – otrzymaliśmy już pozytywne opinie.  

Pan Wójt wnosi o podjęcie uchwał w sprawie reorganizacji szkół.  
 

Ad.7a. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE REORGANIZACJI SZKÓŁ 
NA TERENIE GMINY 

 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła sześć projektów 

uchwał, które radni podjęli w formie: 

 

- Uchwały Nr IV/41/2011 

 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr III/20/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Klępczewie 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

 

- Uchwały Nr IV/42/2011 

 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr III/21/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Rusinowie 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

 

- Uchwały Nr IV/43/2011 

 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr III/22/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

zamiaru likwidacji szkół wchodzących w skład Zespołu 
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Szkół w Oparznie 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Uchwały Nr IV/57/2011 

 

- w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej                  

w Klępczewie 

(13 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 1 radny 

wstrzymał się od głosu) 

- Uchwały Nr IV/58/2011 

 

- w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej                  

w Rusinowie 

(9 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 5 radnych 

przeciw) 

- Uchwały Nr IV/59/2011 

 

- w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących                    

w skład Zespołu Szkół w Oparznie 

(10 radnych głosowało za podjęciem uchwały,                         

4 radnych przeciw) 

 

Ad.8. GOSPODARKA ODPADAMI – PRZESTRZEGANIE 
REGULAMINU PORZĄDKU NA TERENIE GMINY 

 

Informację z zakresu gospodarki odpadami i przestrzegania regulaminu porządku i czystości 

na terenie Gminy przedstawiła Inspektor ds. Ochrony Środowiska Pani Anna Zwierzyńska 

Teren gminy Świdwin obsługiwany jest przez niżej wymienionych 

przedsiębiorców w zakresie odbioru odpadów komunalnych oraz płynnych: 

1. Zakład Usług Komunalnych w Świdwinie 

(odpady stałe i płynne)  

2. Remondis Sanitech Oddział Barwice  

(odpady stałe)  

3. Spółdzielnia Eksploatacyjna MEWA Klępczewo  

(odpady stałe i płynne)  

4. Przedsiębiorstwo Handlowo-Usługowe EKO-FIUK Połczyn Zdrój 

(odpady stałe)  

5. Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej Świdwin 

(odpady stałe i płynne) 
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Usługi wywozu odpadów komunalnych świadczą firmy na podstawie zawartych 

umów z mieszkańcami oraz ustalonego harmonogramu wywozu odpadów                        

z poszczególnych miejscowości.  

Odbiór odpadów komunalnych odbywa się 1/raz na miesiąc z każdej miejscowości. 

Odpady gromadzone są w pojemnikach 120 l, 240 l, 1100 l, w kontenerach Kp-7. 

Od 1 czerwca 2009r. cały obszar gminy Świdwin został objęty kompleksowym 

systemem gromadzenia odpadów w sposób selektywny. Wszystkie miejscowości                            

w gminie zostały wyposażone w ogólnie dostępne pojemniki do zbiórki odpadów 

plastikowych oraz odpadów szklanych.  

Teren gminy Świdwin, w zakresie zbiórki selektywnej, obsługiwany jest przez 

dwie firmy: Zakład Usług Komunalnych w Świdwinie, który odbiera odpady 

selektywne z nastepujących miejscowości: 

Buczyna, Bedlno, Bełtno, Berkanowo, Blizno, Cieszyno, Gola Dolna, Gola 
Górna, Karpno, Kartlewo, Kawczyno, Klępczewo, Kowanowo, Kunowo, 
Łąkowo, Kłośniki, Lipce, Miłobrzegi, Lekowo, Nowy Przybysław, Oparzno, 
Stary Przybysław, Śliwno, Świdwinek, Ząbrowo, Osowo, Przybyradz, Psary, 
Rusinowo 

oraz „EKO-FIUK” Zakład Oczyszczania w Połczynie-Zdroju, który obsługuje niżej 

wymienione miejscowości: 

Bierzwnica, Bystrzyna, Bystrzynka, Cieszeniewo, Dobrowola, Krosino, 
Kluczkowo, Kluczkówko, Niemierzyno, Smardzko, Przymiarki, Rogalino, 
Rogalinko, Rycerzewko, Sława. 

Obecnie umowa z firmą EKO-FIUK została rozwiązana, i od 01 marca 2011r. 
obsługę wymienionych miejscowości realizować będzie Międzygminne 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami w Wardyniu Górnym. 

Częstotliwość odbioru odpadów:  

plastik – 1 raz/na 4 tygodnie 

szkło - 1 raz/ na kwartał 

Koszty za odbiór odpadów selektywnych: 

odbiór pojemnika 1m³ – 29,96 zł brutto 
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odbiór pojemnika 240l - 9,00 zł brutto 

Kolejnym etapem realizacji programu gospodarki odpadami jest sukcesywne 

wdrażanie systemu bezpłatnej zbiórki odpadów wielkogabarytowych.  

21 listopada 2009r. po raz pierwszy gmina zorganizowała taką zbiórkę.  

Zbiórka cieszyła się ogromnym powodzeniem. Trwała do późnych godzin 

wieczornych. 

Zbiórce podlegały: stare meble, odpady RTV, AGD oraz opony.  

Kolejna została przeprowadzona w dniu 17 kwietnia 2010r.  

Idąc naprzeciw potrzebom mieszkańców naszej gminy w dniu 23 października 

2010r. po raz kolejny Przedsiębiorstwo Handlowo-Usługowe EKO-FIUK                         

z Połczyna-Zdroju zebrało odpady wielkogabarytowe od mieszkańców naszej 

gminy. 

W wyniku zbiórki odpady przekazywane są na składowisko do Wardynia Górnego 

gdzie odzyskiwane są surowce wtórne przewidziane do dalszego przerobu. 

Koszty organizacji selektywnej zbiórki odpadów związane z wywozem oraz 

składowaniem odpadów pokrywane są z budżetu gminy. Mieszkańcy nie ponoszą 
żadnych opłat. 

Ilość zebranych odpadów w 2010r. z podziałem na frakcje: 

odpady komunalne - 285,5 t (234500 kg) 

odpady z tworzyw sztucznych - 38,5 t (38500 kg) 

odpady szklane - 27,31 t (273100 kg) 

odpady wielkogabrytowe - 23,94 t (239400 kg) 

--------------------------------------------- 

Razem: 375,25 t 

Działania w zakresie komunalnej oraz selektywnej zbiórki odpadów są 
kontynuowane i udoskonalane. Pracownik ds ochrony środowiska wraz ze 

strażnikiem gminnym podejmują szereg działań kontrolnych w zakresie 

podpisywania umów na odbiór odpadów. Osoby uchylające się od obowiązku 

zawarcia umowy na wywóz stałych odpadów są zobligowane w terminie 7 dni do 

jej podpisania i zagospodarowania odpadów zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
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Podjęte działania organizacyjne w zakresie zbiórki selektywnej przynoszą 
wymierne efekty. Obserwuje się wzrastające zainteresowanie mieszkańców 

prawidłowym zagospodarowaniem odpadów. Wprowadzony system pozwala 

zapobiegać powstawaniu nowych tzw. „dzikich” wysypisk śmieci, których do 

niedawna można było spotkać w prawie każdej miejscowości. Ewentualne miejsca 

powstawania nowych staramy się, przy pomocy pracowników interwencyjnych, 

likwidować. Ponadto w miarę możliwości ustalani są ewentualni sprawcy 

nielegalnego „zaśmiecania”, którzy są w dalszej konsekwencji przykładnie ukarani. 

Strażnik Gminny – Pan Bartłomiej Szewczak 

„W swoim wystąpieniu chciałbym przedstawić przebieg wykonywanej przeze mnie 

pracy na terenie Gminy Świdwin. 

W ubiegłym roku tj. 2010 posiadając już pełne uprawnienia do samodzielnego 

wykonywania nałożonych na mnie obowiązków udzieliłem 161 pouczeń 
porządkowych , nałożyłem 37 mandatów karnych. Wykonuję także Konwoje 

Wartości pieniężnych. 

Do szczególnych naruszeń przepisów i porządku publicznego na terenie 
Gminy należy zaliczyć: 

1. Nie przestrzeganie „Ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi”, które polega na spożywaniu alkoholu w sklepie i jego obrębie , 

a także ulicach, placach i obiektach komunikacji publicznej. 

Udzieliłem 26 pouczeń 

Nałożyłem 7 MKK 

2. Następnym wykroczeniem, o którym należałoby wspomnieć jest nie 

przestrzeganie „Ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w Gminie ” oraz art. 

63a § 1kw są to wykroczenia polegające na: 

» nie wyposażeniu nieruchomości w urządzenie służące do zbierania odpadów 

komunalnych. 

» indywidualnym wyrzucaniem śmieci przy drogach i lasach. 

» spalaniu odpadów komunalnych na placach zieleni. 

» umieszczaniu na drzewach reklam, plakatów, ogłoszeń. 

Udzieliłem 42 pouczenia 
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Nałożyłem 8 MKK 

3. Kolejnym wykroczeniem jest nie przestrzeganie art. 77 kw, czyli „ Nie 

zachowanie zwykłych środków ostrożności przy trzymaniu psa, oraz brak 

aktualnego szczepienia psa przeciwko wściekliźnie” . 

Udzieliłem 29 pouczeń 

Nałożyłem 8 MKK 

4. W związku z nie przestrzeganiem art. 72 kw , czyli „ Nie zabezpieczenie 

miejsca niebezpiecznego, zagrażającego życiu lub zdrowiu człowieka”. 

Udzieliłem 6 pouczeń 

Nałożyłem 1 MKK 

5.Kolejne wykroczenie, to art. 117 kw „ Nie przestrzeganie porządku w obrębie 

nieruchomości ”. 

Udzieliłem 13 pouczeń 

Nałożyłem 4 MKK 

6.Ważnym wykroczeniem jest również wykroczenie z art. 145 kw „ Zaśmiecanie 

dróg, ulic,trawników ”. 

Udzieliłem 15 pouczeń 

Nałożyłem 8 MKK  

7.Często nie przestrzeganym również jest art. 100 kw czyli „ Uszkadzanie 

nawierzchni drogi publicznej ” oraz art. 143 § 1 kw „Utrudnianie z korzystania z 

urządzeń użyteczności publicznej”. 

Udzieliłem 10 pouczeń 

Nałożyłem 1 MKK 

8.Następnym a zarazem ostatnim wykroczeniem, o którym chciałbym wspomnieć 
jest art. 64 § 1 kw polegający na „ Nie umieszczeniu przez właściciela 

nieruchomości tabliczki z numerem porządkowym ” . 

Udzieliłem 20 pouczeń 
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Swoją pracę opieram na miesięcznym harmonogramie zatwierdzonym przez Pana 

Wójta, a uwagi odnotowuję w notatniku służbowym 

Współpracuję z wieloma ważnymi organami, tj. : 

 

1. Z Policją poprzez wspólne patrole z dzielnicowymi, wymianą informacji o 

zagrożeniach na terenie gminy, wspólne rozwiązywanie problemów mieszkańców 

oraz wykrywanie wykroczeń i przestępstw. Wspólny udział w akcji „ ZNICZ ” 

2.Strażą Miejską w Świdwinie. 

3.Strażą Leśną, po przez kontrole leśne oraz wspólne przeprowadzenie akcji  

„ CHOINKA ” 

4.Ze Stacją Sanitarno-Epidemiologiczną, która znajduje się również w Świdwinie. 

5.Z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej tj. nadzór nad rodzinami 

patologicznymi, osobami bezdomnymi oraz starszymi osobami samotnymi. 

Szczególną uwagę poświęciłem im w okresie zimowym ponieważ narażeni byli na 

zamarznięcie. 

6.Firmami odbierającymi odpady komunalne- firmy te informują mnie o 

rozwiązaniu umów przez mieszkańców, po czym dokonuje kontroli. 

7.Referatem Oświaty, Kultury i Zdrowia poprzez kontrole rodzin, które nie 

zapewniają dzieciom regularnego uczęszczania do szkoły. 

8.Referatem Finansowym tj. prowadzimy bieżące kontrole podatkowe 

poszczególnych zabudowań na terenie Gminy. 

9.Współpraca z Inspektorem do spraw Ochrony Środowiska poprzez wspólne 

kontrole między innymi : czy poszczególni właściciele nieruchomości posiadają 
umowy na odbiór odpadów komunalnych, dzikich wysypisk śmieci, podłączeń 
ścieków do kanalizacji. 

Akcje: 

» Wyłapywanie bezpańskich psów 17 szt. Oraz transportowanie ich do schroniska 

REKS w Kołobrzegu. 

10.Z Powiatowym Lekarzem Weterynarii oraz Powiatowym Inspektoratem 
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Weterynarii w Świdwinie. Organy te informują mnie o pokąsaniach przez psy                  

i braku aktualnych kart szczepień. Prowadzimy także kontrole nad zwierzętami, 

które są zaniedbywane przez właścicieli. 

11. Do moich obowiązków należy również: 

» Kontrolowanie prac pracowników interwencyjnych oraz osób mających karę na 

wykonywanie prac społecznie-użytecznych, osoby te zaopatruję również w sprzęt, 
który jest niezbędny do wykonywania ich prac. 

» Ważne jest także stałe utrzymywanie kontaktu z sołtysami, którzy na bieżąco 

informują mnie o ważnych wydarzeniach na terenie sołectw. 

Wiosną bieżącego roku nadzorowałem wspólnie z Wojewódzkim Zarządem Dróg, 

akcje zbiórki śmieci przy drogach publicznych. Zebrano około 5 przyczep śmieci. 

Wraz z Inspektorem do Spraw Ochrony Środowiska dokonaliśmy kontroli 

poszczególnych posesji pod względem przestrzegania Ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w Gminie. Około 85% mieszkańców posiadało podpisane 

umowy na odbiór odpadów komunalnych. 

Dokonaliśmy również likwidacji wielu dzikich wysypisk śmieci, w związku z czym 

wykryłem wielu sprawców, którzy indywidualnie wyrzucili śmieci. Oczywiście 

zostali oni przykładnie ukarani. 

W okresie zimowym sprawowałem nadzór nad ekipą odśnieżającą drogi gminne. 

Brałem udział w zabezpieczaniu imprez masowych tj: 

» Wspólnie z Policją zabezpieczanie meczu Pogoń Szczecin- Spójnia Świdwin. 

» Gminny Turniej Sołectw o Szablę Wójta. 

» Dożynki Powiatowe. 

Realizowałem projekt „ Bezpieczne lato oraz zima w województwie 
zachodniopomorskim ”. Praca ta polegała na przedstawianiu plakatów oraz 

rozmów z dziećmi między innymi w placówkach oświatowych o 

niebezpieczeństwie , które może ich spotkać latem i zimą. Rozdawaniu kart ICE, 

które mogą uratować życie. 

Warto również wspomnieć, że należę do Zespołu Zarządzania Kryzysowego.Przez 

cały okres pracy wyjaśniam również problemy i zgłoszenia mieszkańców 

dotyczące naruszania przepisów Ustawy o utrzymaniu czystości i porządku na 

terenie Gminy.  



 11 

W bieżącym roku tj. 2011 udzieliłem 26 pouczeń porządkowych oraz nałożyłem 

13 MKK. Są to między innymi mandaty wystawione za naruszenie art. 77kw- nie 

zachowania zwykłych środków ostrożności przy trzymaniu psa, oraz za 

indywidualne wyrzucanie odpadów w przydrożnych rowach i lasach. 

Wiosną dokonam kontroli pod względem posiadania umów na odbiór odpadów 

komunalnych, przestrzegania porządku w obrębie nieruchomości, posiadania 

aktualnych kart szczepień psów przeciw wściekliźnie.  

Radny Pan Dariusz Gos zgłosił małą ilość pojemników na szkło. 

Sołtys Bełtna Pan Tadeusz Wilk zwrócił się z prośbą o zwiększenie ilości 

pojemników na plastiki lub częstsze wywożenie szczególnie w okresie letnim.  
 

Ad.9. PRZEDSTAWIENIE PLANU DZIAŁANIA WÓJTA NA 
KADENCJĘ 2010-2014 

 

Plan działania na kadencję 2010-2014 przedstawił Wójt Gminy Pan Zdzisław 
Pawelec. 
W pierwszej kolejności podziękował swoim wyborcom, za zaufanie jakim Go 

obdarzyli w drugich wyborach bezpośrednich. Wie, że nie będzie to takie łatwe           

i proste. Zadania roztoce ete w poprzedniej kadencji musimy kontynuować                    
i zgodnie z programem prac w planie wieloletnim realizować.  
„Jednym z największych zadań stawianych przed nami jest przeprowadzenie 

reorganizacji szkół na terenie Gminy. Zadanie to jest bardzo trudne, ale 

konieczne w związku z niemożnością zaciągania kredytu na działalność bieżącą. 
Po przeprowadzeniu reorganizacji będziemy w dalszym ciągu stwarzać takie 

warunki do nauczania dla naszych dzieci, żeby ułatwić im start w dalszej 

edukacji.  Takimi warunkami są – nauka języków obcych, informatyka na 

dobrym poziomie (umiejętność korzystania z Internetu), lekcje WF dbanie                          

o stan zdrowia, zajęcia pozalekcyjne oraz zabezpieczenie poczucia 

bezpieczeństwa w szkołach. Jednym z głównych zadań jest stworzenie 

najlepszych warunków dojazdu do szkół. Jak stworzymy lepsze warunki do 

nauki, dzieci nasze skończą szkoły średnie oraz wyższe i powrócą do naszej 

Gminy, tu mieszkać i pracować.  
 

Zgodnie z planem i zapotrzebowaniem mieszkańców naszej Gminy prowadzona 

jest  w tej kadencji rozpoczęta w roku ubiegłym kanalizacja – 1 etapu                         

w poszczególnych miejscowościach oraz wodociągi w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. W tej kadencji planowane jest przeprowadzenie 

dokanalizowania miejscowości. Na dzień dzisiejszy mamy podpisaną umowę               
z Urzędem Marszałkowskim  na przeprowadzenie tej inwestycji. Należy także 

pomóc mieszkańcom mniejszych miejscowości przy budowie oczyszczalni 
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przydomowych, którzy samo mogą także korzystać z współfinansowania ze 

środków unijnych. Koszt oczyszczalni przydomowej od 3.000 do 7.000 zł. 

Działania te i gospodarka odpadami komunalnymi ma na celu poprawę ochrony 

środowiska na terenie Gminy.  

Ważnym tematem jest gospodarka wodna – należy wymienić sieci 

wodociągowe w Lekowie (azbestowa) i Bełtanie oraz doprowadzić wodę do 

kolonii niektórych miejscowości.  

 

Rozpoczęta termomodernizacja budynków szkół w Lekowie i Bierzwnicy 

będzie dokończona i zostanie wykonany audyt dla budynku szkoły w Oparznie.  

 

Gmina Świdwin jest gminą rolniczą i będę starał się współpracować z Agencją 
Nieruchomości Rolnych, Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, 

Ośrodkiem Doradztwa Rolniczego oraz Izbami Rolniczymi i Spółkami 

Wodnymi w temacie produkcji rolnej, sprzedaży ziemi, wprowadzania 

innowacyjnej produkcji rolnej i jej opłacalności, co ma wpływ na ekonomię                  
w rolnictwie, w szczególności podejmowania działalności pozarolniczej – 

korzystania z funduszy unijnych.  

 

Jednym z większych i koniecznych zadań będzie w dalszym ciągu jak do tej 

pory opracowywanie i złożenie wniosków do Urzędu Marszałkowskiego                      

w ramach różnych programów PROW i RPO o remonty dróg gminnych, 

budowę chodników oraz w dalszym ciągu remonty i wyposażenie świetlic, 

strażnic, budowę placów zabaw, remonty kościołów , budynków zabytkowych, 

obiektów szkolnych i wielu innych zadań, które poprawią dostęp naszych 

mieszkańców do kultury, sportu oraz poprawią wygląd i przyczynią się do 

rozwoju naszych miejscowości.  

 

Należy podjąć dalsze rozmowy z GEN Gazem w Poznaniu na przeprowadzenie 

zgazyfikowania pozostałych części Gminy tj. Niemierzyno, Rogalina, Sławy                 

i Cieszeniewa celem udostępnienia mieszkańcom korzystania ze źródeł paliw 

ekologicznych. 
 

Bardzo ważnym działaniem będzie współpraca z różnymi instytucjami 

rządowymi, samorządowymi, stowarzyszeniami oraz firmami prowadzącymi 

działalność gospodarczą celem zmniejszenia bezrobocia i zmniejszenie ubóstwa 

na terenie naszej Gminy. Poprzez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

będziemy udzielać pomocy dla osób, rodzin potrzebujących pomocy. 

Pomoc ta nie tylko będzie finansowa, czy rzeczowa, ale także przy pomocy 

różnego rodzaju programów pomocy psychologicznej, celem wyprowadzenia 

niektórych rodzin z głębokiego bezrobocia i braku chęci do podejmowania 

jakichkolwiek działań – wyjścia z tego stanu.  
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W szczególności do tych rodzin, gdzie rośnie drugie pokolenie, a w niektórych 

przypadkach trzecie pokolenie korzystające tylko z pomocy społecznej. 
 

W dalszym ciągu będę prowadził zdecydowaną politykę podatkową 
uwzględniając trudne warunki pogodowe i rynkowe z jakimi muszą borykać się 
rolnicy i producenci rolni. Lecz mam przekonanie, że ro0lnicy i producenci rolni 

nie będą nagminnie wykorzystywać możliwości umarzania czy odraczania 

podatku w przypadkach kiedy warunki pogodowe i ekonomiczne dla rolnictwa 

będą sprzyjające. Każde podanie będę rozpatrywał szczegółowo i podchodził                  

z dużym wyrozumieniem. 
 

Będziemy wspierać każdą inicjatywę i stosować dopuszczalne ulgi i zwolnienia 

dla firm, które zechcą otworzyć działalność gospodarczą, co przyczyni się do 

stworzenia nowych miejsc pracy jak i możliwości podatkowe – większe 

dochody dla Gminy. 
 

Wiem, że wiele innych spraw i rzeczy wymaga przeanalizowania                                   

i opracowywania programów celem poprawy działania naszej Gminy dla 

poprawy jakości życia naszych mieszkańców. Będę bardzo wdzięczny Paniom                 

i Panom Radnym oraz wszystkim mieszkańcom Gminy za udzielenie pomocy, 

wnoszenie uwag na bieżąco do realizowanych zadań podczas całej kadencji 

dotyczących inwestycji jak i działania urzędu. 
 

W moim wystąpieniu muszę zaznaczyć bardzo ważny temat, a mianowicie od 

momentu gdy Polska została przyjęta do Unii Europejskiej są możliwości 

otrzymywania dotacji i Polska uzyskała na lata 2007-2013 duże dotacje na 

dofinansowanie różnych zadań. Musimy wykorzystać sprzyjające warunki 

skorzystania ze środków unijnych poprzez zwiększenie efektywności 

pozyskiwania środków unijnych i rządowych przez nasz Urząd – dział promocji 

i pozyskiwania środków w ramach referatu infrastruktury. Przy zabezpieczeniu 

środków. w budżecie Gminy możemy przyspieszyć rozwój naszej Gminy 

wykonując zadania sprzyjające jej rozwojowi. Do takich zadań należy obniżanie 

kosztów utrzymania szkół, świetlic, bibliotek, strażnic OSP i innych budynków 

komunalnych, remonty dróg i chodników, budowa infrastruktury kulturalno-

sportowej, rozwój  turystyki. Termomodernizację oraz zmianę sposobu 

ogrzewania pomieszczeń świetlic, w szczególności Klępczewo, Łąkowo, 

Ząbrowo, Kluczkowo, Rusinowo i wielu innych, gdzie na dzień dzisiejszy są 
ogrzewane grzejnikami elektrycznymi – jest to bardzo drogi sposób ogrzewania. 

Należy także wykonać modernizację strażnic OSP poprzez wykonanie 

ocieplenia i zmianę sposobu ogrzewania z energii elektrycznej na inne, bardziej 

oszczędne. 

Przygotowanie materiałów do wniosków na programy dotyczące informatyzacji 

urzędu, jednostek budżetowych, szkół, świetlic oraz na programy kulturalne. 
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Ważnym tematem jest czystość i porządek na terenie naszej Gminy – w tym 

zakresie opracowane są wszystkie niezbędne przepisy prawne. Gmina wspólnie 

z innymi gminami z terenu powiatu i starostwem zbudowała Międzygminne 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami w Wardyniu. Na dniach ma ono 

rozpocząć swoją działalność gospodarczą w terenie. Koncepcja opracowana 

przez związek na zbiórkę odpadów jest dostosowana do wymogów 

europejskich. Wymogi stawiają na segregację śmieci, czyli pełny recykling.                   

Z chwilą uruchomienia i osiągnięcia pełnego cyklu zbiórki powinna poprawić 
się czystość na naszej gminie. Wiem, że wiele zależy od naszych mieszkańców  

i podejścia ich do tematu zbiórki odpadów komunalnych poprzez 

uświadomienie, że każdy jest wytwórcą śmieci. 
 

Ważnym tematem jest też bezpieczeństwo na terenie Gminy polegające na 

współpracy z Ochotniczymi Strażami Pożarnymi, Państwową Strażą Pożarną, 
Komendą Powiatową Policji (anomalia pogodowe, bezpieczeństwo 

mieszkańców Gminy). 
 

Położenie Gminy i wysokie walory przyrodnicze stwarzają możliwość turystyki 

na terenie Gminy. Są początki rozwoju turystyki, powstają gospodarstwa 

agroturystyczne z dobrym zapleczem hotelowo-gastronomicznym. Jak każde 

początki są jeszcze trudne – jestem pełen podziwu dla tych osób, które 

zdecydowały się na prowadzenie tej formy działalności. Urząd Gminy                         

w swoich folderach, stronie WWW i przy każdej okazji będzie promował te 

gospodarstwa. Będziemy namawiać innych do takiej formy prowadzenia 

działalności gospodarczej i możliwości poprawienia dochodu z gospodarstwa 

przez skorzystanie z dofinansowania z PROW i w ramach tego programu LGD, 

co przyczynia się do poprawy finansowej i stwarza większe możliwości rozwoju 

oraz zatrudnienie pracowników.  

 

W dalszym ciągu będziemy zacieśniać współpracę z zaprzyjaźnioną gminą 
SANITZ na zasadzie wspólnych wizyt różnych grup i stowarzyszeń. Rok 2011 

jest zaplanowany rewizytami w SANITZ. 
 

Wysoka Rado, zadania do realizacji w najbliższych latach będą zależne od 

decyzji Wysokiej Rady. Myślę, że wspólnie podejmiemy takie decyzje, które 

przyczynią się do rozwoju Gminy. 
 

W moim wystąpieniu nie ujmowałem zadań i działań które Urząd wykonuje na 

co dzień załatwiając sprawy bieżące wynikłe przez zgłaszanie się do urzędu 

petentów – głównie mieszkańców naszej Gminy, jak i zadań zleconych przez 

rząd, Urząd wojewódzki lub marszałkowski. Będę się starał sam i moi 

pracownicy w urzędzie wykonywać je rzetelnie i zgodnie z prawem oraz stale 

podnosić jakość załatwiania spraw.” 
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Ad.9a. PRZYJĘCIE PLANU PRACY RADY GMINY NA 2011 ROK 
 

Przewodniczący Rady  Pan Krzysztof Kaszuba przedstawił propozycję Planu 

Pracy Rady na 2011 rok, który radni przyjęli jednogłośnie, a przedstawia się 
następująco: 
 

STYCZEŃ � Reforma szkół na terenie Gminy Świdwin 

LUTY 

� Przyjęcie planu Pracy Rady Gminy na 2011 rok 

� Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok 

� Podjęcie uchwał intencyjnych w sprawie likwidacji szkół 

� Przyjęcie budżetu Gminy Świdwin na 2011 rok 

� Przyjęcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Świdwin na lata 2011-2023 

MARZEC 
 
 

� Bezpieczeństwo na terenie Gminy, informacja policji, 

straży i strażnika gminnego 

� Przyjęcie sprawozdania z wykonania Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii i planów jego 

realizacji w roku 2011 

� Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

KWIECIEŃ 
 
 

� Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok             

i podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta 

� Przyjęcie sprawozdania z wyborów do organów sołectw 

� Podjęcie uchwał dotyczących likwidacji szkół 

MAJ � Informacja na temat bezrobocia na terenie Gminy 

Świdwin 

� Rozpatrzenie sprawozdania z działalności organizacji 

sportowych i przedstawienie ich zamierzeń na 2011 rok 

� Informacja z działalności Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej 

� Sytuacja w rolnictwie na terenie gminy 

 • informacja kierownika Rejonowego Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego 

CZERWIEC 
 
 
 

 • informacja kierownika referatu rolnego Urzędu Gminy 

LIPIEC U R L O P 

SIERPIEŃ � Przegląd inwestycji na terenie Gminy – drogi 

WRZESIEŃ 
 
 
 
 

� Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za I-sze 

półrocze 2011 roku 

PAŹDZIERNIK � Stawki podatkowe na 2012 rok 

� Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 

szkolny 2010/2011 z uwzględnieniem wyników 
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sprawdzianu szkolnego i egzaminu gimnazjalnego 

� Sprawozdanie z wdrożenia reformy oświaty na terenie 

Gminy ze szczególnym uwzględnieniem dowożenia 

dzieci do szkół gminnych 

LISTOPAD 
 

� Przedstawienie informacji z prac komisji Rady Gminy za 

2011 rok 

� Zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków 

GRUDZIEŃ � Budżet Gminy na 2012 rok 

� Przyjęcie planów pracy komisji Rady Gminy i Komisji 

Rewizyjnej na 2012 rok 
 

Ad.9b. PRZYJĘCIE PLANU PRACY KOMISJI REWIZYJNEJ NA 2011 
ROK 

 

Propozycję planu pracy Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący 

Komisji Pan Dariusz Gos. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli plan pracy 

jednogłośnie, a przedstawia się następująco: 

 

STYCZEŃ � Opracowanie planu pracy Komisji na 2011 rok 

LUTY o Kontrola pracy świetlic i bibliotek 

MARZEC � Wykonanie budżetu Gminy za 2010 rok 

KWIECIEŃ 
 

o Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej – zasady udzielania 

pomocy dla podopiecznych (zgodność udzielania pomocy  

z ustawą) 
MAJ 

 
 

o wynajem autobusów – zasady pobierania opłat za 

korzystanie z wynajmu autobusów 

o Kontrola pracy hali sportowej w Lekowie (wynajem – 

rozliczanie) 

CZERWIEC 
 

 

o Zabezpieczenie p.poż. i bezpieczeństwo publiczne Gminy – 

kontrola wydatków na poszczególne jednostki OSP                       

i strażnika gminnego 

LIPIEC - U R L O P - 

SIERPIEŃ o Kontrola wykonania budżetu za I-sze półrocze 2011 roku 

WRZESIEŃ 
 

o Kontrola wydatków na szkoły za I-sze półrocze 2011 roku 

wraz z analizą kosztów dojazdów dzieci do szkół 

PAŹDZIERNIK 
 
 

o Kontrola celowości wydatków na gospodarkę komunalną             
i ochronę środowiska w 2011 roku 

LISTOPAD 
 

 

o Kontrola referatu finansowego – podatki i wpływy od osób 

prawnych i fizycznych za 2011 rok 

GRUDZIEŃ o Kontrola wydatków Rady Gminy w 2011 roku – zgodność 
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 z budżetem na 2011 rok 

 

Ad.10. D Y S K U S J A 
 

   -     nie było    - 

 

Ad.11. PODJĘCIE UCHWAŁ 
 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła dziesięć projektów 

uchwał, które radni podjęli w formie uchwał: 
 

- Nr IV/31//2011 
 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr III/13/2011 Rady 

Gminy z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie zbycia 

działki gruntu dla użytkownika wieczystego 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/32/2011 
 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr III/14/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

dopłaty dla odbiorców usług wodociągowych z zakresu 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na podstawie zawartych umów 

z przedsiębiorstwem wodociągowo-kanalizacyjnym 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/33/2011 
 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr III/16/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                          

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 

rok 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/34/2011 - w sprawie uchylenia uchwały Nr III/16/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

uchwalenia Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2011 rok 

(uchwałę podjęto jednogłośnie)  

- Nr IV/35/2011 - w sprawie uchylenia uchwały Nr III/18/2011 z dnia                  

8 lutego 2011 w sprawie określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się  
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności               

w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt,                           
a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich 

części 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/36/2011 - w sprawie uchylenia uchwały Nr III/19/2011 Rady 
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Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych                         

i transportu nieczystości ciekłych 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/37/2011 - w sprawie uchylenia uchwały Nr III/15/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania                       

w postaci zastawu rejestrowego 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/38/2011 - w sprawie uchylenia uchwały Nr III/23/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

wystąpienia ze Stowarzyszenia Gmin Polskich 

Euroregionu Pomerania 

(uchwałę podjęto jednogłośnie)    

- Nr IV/39/2011 - w sprawie uchylenia uchwały Nr III/24/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

wystąpienia z Unii Miast i Gmin Dorzecza Regi 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/40/2011 - w sprawie uchylenia uchwały Nr III/27/2011 Rady 

Gminy Świdwin z dnia 8 lutego 2011 roku w sprawie 

nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej w Świdwinie 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 
 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła pięć projektów uchwał, 

które radni podjęli w formie uchwał: 
 

- Nr IV/44/2011 
 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr III/12/2011 z dnia                   

8 lutego 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy na rok 2011 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/45/2011 
 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr III/25/2011 z dnia                  

8 lutego 2011 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świdwin na lata 2011-2023 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/46/2011 - w sprawie uchylenia uchwały Nr III/26/2011 z dnia                

8 lutego 2011 roku w sprawie zasad i trybu umarzania, 

odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania na raty 

wierzytelności Gminy Świdwin oraz gminnych 
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jednostek organizacyjnych z tytułu należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny                     

i niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 

publiczno-prawnym, a także wskazania organów lub 

osób do tego uprawnionych 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

                                  

- Nr IV/47/2011 - w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na rok 2011 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/48/2011 - w sprawie Wieloletnie Prognozy Finansowej Gminy 

Świdwin na lata 2011-2023 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 
 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła siedem kolejnych 

projektów uchwał, które radni podjęli w formie uchwał: 
 

- Nr IV/49/2011 - w sprawie zbycia działki gruntu na rzecz użytkownika 

wieczystego 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

    
1 radna opuściła salę narad – głosowało 13 radnych 
 

- Nr IV/50/2011 - w sprawie wystąpienia z Unii Miast i Gmin Dorzecza 

Regi 

(13 radnych głosowało za podjęciem uchwały) 

- Nr IV/51/2011 - w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia Gmin 

Polskich Euroregionu Pomerania 

(13 radnych głosowało za podjęciem uchwały) 

- Nr IV/52/2011 - w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2011 rok 

(13 radnych głosowało za podjęciem uchwały) 

    

wróciła radna – głosowało 14 radnych 
 

- Nr IV/53/2011 - w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 

rok 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/54/2011 - w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 

zobowiązania w postaci zastawu rejestrowego 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/55/2011 - w sprawie dopłaty dla odbiorców usług wodociągowych 

z zakresu zbiorowego zaopatrzenia w wodę                                
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i zbiorowego odprowadzania ścieków na podstawie 

zawartych umów z przedsiębiorstwem wodociągowo-

kanalizacyjnym 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Nr IV/56/2011 - w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej 

(12 radnych głosowało za podjęciem uchwały,                          

2 radnych przeciw) 
 

Ad.12. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 
 

W sprawie udzielania pierwszej pomocy w nagłych wypadkach przez pogotowie 

ratunkowe (uwaga sołtysa Pana Adama Kępy) Pan Wójt będzie rozmawiał                

z Panem Starostą. 
 

Ad.13. WOLNE WNIOSKI 
 

Sołtys Smardzka Pan Marian Kaniuk wyraził swoje oburzenie na 

nadopiekuńczość i niegospodarność naszego państwa. 

Po wsiach pracują kobiety w ramach prac społecznie użytecznych za 284 zł. 

miesięcznie , „a siedmiu chłopów bez żadnej roboty idzie do opieki społecznej              

i dostaje za darmo tyle samo, co te kobiety”. Mało tego – śmieją się, że za te 

pieniądze nie poszliby do pracy.  

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Kazimiera Seżysko 

wyjaśniła, że po przeanalizowaniu złożonych dokumentów (jeżeli się 
kwalifikuje) udzielanie pomocy jest obowiązkiem Gminy. 
 

Ad.14. Z A K O Ń C Z E N I E 
 

Kończąc obrady IV/2011 Sesji Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba 

podziękował za uczestnictwo. 

 

Na tym protokół zakończono 

 

Protokołowała                                                      Przewodniczący Rady 

                                                                                  

Wiesława Żmudzińska 

                                                                                 Krzysztof Kaszuba 

 

 

 

Obrady sesji nagrane na płytę CD stanowią załącznik do protokołu 


